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"A harc, a mai emberek miatti, valahogy ismét magánügy lett, 
amilyen a középkorban volt, s ha önzetlenül vállaljuk, talán 
megéri, hogy egyedül viseljük minden velejáróját. Annak, aki 
elszánja magát, hogy púpként a hátára vegye egy kötelesség 
kényszereit, vállalnia kell, hogy egyedül maradjon  a taktikus 
kortársak között." 

Ismeretlen szerző 

 

 
 

A „Fejezetek Úny község történelméb„Fejezetek Úny község történelméb„Fejezetek Úny község történelméb„Fejezetek Úny község történelméből”l”l”l” című rovatunk az Únyi Újság 
első számától létezik, néhai dr. Wagwnhoffer Vilmosnak köszönhetően. Az 
élet egyszer véget ér, de a történelem kerekei tovább forognak. Immár az 
önkormányzati rendszer több, mint húsz éves múltra tekint vissza. Ahogy 
a szólásmondás tartja a téma az utcán hever, csak le kell érte hajolni. 
Megtesszük, a húsz egynéhány év krónikájával folytatjuk a rovatunkat, 
mert felnőtt egy új generáció, akiknek az elmúlt húsz év már történelmi 
léptékkel bírhat.  

A közelmúlt történelmének írásba foglalásán túl úgy gondoljuk, hogy a rovat folytatása egyben Vili bácsi 
emlékének ébrentartását és megőrzését is jelenti, még ha nem is a Tőle megszokott színvonalon. 
 

1990. szeptember 30: Únyi Bucsu és még valami MÁS 

A rendszerváltozás utáni első szabad választások ideje községünkben összeolvadt az Únyi Bucsu időpontjával. Emlékeim 
szerint a bucsui kavalkád nem volt nagyobb, mint általában, de az önkormányzati választásokat felvállaló jelöltek 
neveinek közszájon forgása annál inkább. Mint a képviselő-jelöltek száma is igazolja (20 fő) kisebb rábeszélés elég volt a 
„jelentkezéshez”. Érdekességképpen: akkor még nem kopogtató cédulát kellett gyűjteni a jelöltséghez, hanem a jegyző 
által ellenjegyzett okiraton aláírásokat. Így a „jelentkezés” akár szószerint is érthető.  
A családi szervezkedések magasabb formáját választotta a Kocsma az akkori csapos, néhai Pósfai János vezetésével. 
Mérlegelve a közös tanács elnökének helyi népszerűségét, külön polgármester-jelöltjük nem volt, viszont öt fő képviselő-
jelöltet állítottak. Mivel nem mind voltak törzsvendégek, a Kocsma vezetője személyesen felkereste őket a lakásukon, 
meggyőzve alkalmasságukról és a közelvárásokról. 
Elérkezett a nagy nap az önkormányzati választás napja. Este az érintettek már nagyon várták a választás eredményeinek 
kiplakátolását a Hivatal előtt (a Református egyház mostani gyülekezeti terme). Gyufavilág (meg a közvilágítás) fényénél 
olvasták az első szabad önkormányzati választások eredményét. A Kocsmáros a lakásukról invitálta jelöltjeit egy kis 
ünneplésre intézményébe. A Kocsma öt jelöltjéből hármat képviselővé választottak (Klimó Mihály, Pósfai József, Varga 

László). A község választópolgárainak 59,2 %-a (283 fő) gondolta úgy, hogy szavazatával 
részt vállal lakóhelye életének a formálásában.  
Az választás eredménye: 

Polgármester:  Balázs József       független  208 szavazat, 
Képviselők:  Klimó Mihály       független  178 szavazat, 

      Kreitner István      független  132 szavazat, 
      Kreitnerné Kütsön Katalin          független  119 szavazat, 
      Pósfai József       független  139 szavazat, 
      Seres Attiláné      független  134 szavazat, 
      Soós Zsigmond      független  115 szavazat, 
      Varga László      független  118 szavazat. 

A józan paraszti ész azt diktálná, hogy egy ilyen mérföldkő megnyugvást hoz, megfelelő 
alapot biztosítva az építő munkához. Únyon nem így történt. Igazából ekkor kezdődött a 
kampány: Főállású legyen-e a polgármester, vagy sem (sajnos ekkor még a képviselő-
testület dönthetett erről)? Önállú hivatal legyen-e, vagy körjegyzőség Dággal? Egy biztos 
az új önkormányzati törvény (1990. évi LXV. törvény, röviden Ötv) az összes 
újdonságával és hiányosságával együtt Únyon felkavarta az állóvizet. Egy időre ketté 
szakadt a falu. Vagy talán „csak” megelőztük a korunkat? 
Úny Község Önkormányzata Képviselő-testületének első alakuló ülését 1990. október 10. 
napjára hívták  össze a Hivatal épületébe. Az ülésen minden önkorményzati képviselő 
jelen volt. A lakosság részéről 42 fő jelent meg. Szóval zsuffolásig megtelt a Hivatal.  
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Megérezve a fokozott lakossági érdeklődést néhány képviselő próbált felkészülni az önkormányzati törvényből.  
Az önkormányzati választási eredemények ismertetése után sorsdöntő szavazásra került sor, amelyen a polgármester 
nem kívánt résztvenni. Megjelent viszont, és szót kért az ülésen Szabó Ferenc vállalkozó egy diplomata táskával, 
amelyben állítása szerint 200 ezer Ft volt, felejánlva a községnak abban az esetben, ha a polgármester státusza 
főállásúként kerül elfogadásra, önálló hivatallal.  
Négy igen szavazattal arról született döntés, hogy ne legyen főállású a polgármester, és a tiszteletdíja havi bruttó 12.000 
Ft legyen. Úny község első szabadon választott polgármestere, Balázs József ezzel szemben főállásban és önálló 
jegyzőségben gondolkodott, ezért az eskűtétel előtt lemondott. 
Majd egyhangú döntés született arról, hogy a Képviselő-tetsület önálló hivatalt nem hoz létre, hanem körjegyzőséget. 
Pósfai József képviselő javaslatot tett a polgármestert helyettesítentendő alpolgármester megválasztására, Klimó Mihály 
személyében, akit a testület egyhangúlag meg is választott. Akkor még erre lehetőséget adott az Ötv. Ma már csak a 
polgármester által javasolt személy lehet alpolgármester. 
Megyei közgyűlési küldöttnek Klimó Mihály, Kreitner István és Hajdárné Molnár Elvira kerültek megválasztásra  az 
alakuló ülésen, ahol Hajdárné Molnár Elvirát megválasztották a megyei közgyűlés tagjának. 
1990-ben még három ülést tartott Úny Község Képviselő-testülete. 1990. október 25-én határozott arról, hogy Dág 
községgel alapít körjegyzőséget. Lemondások következtében kiegészítésre került a Szavazatszámláló és Választási 
Bizottság. A Bizottság teljes névsora: Cseke Gáborné, Dávid Viktorné, Kovács László, Mester Ferenc, Pósfai Sándor. 
1990. november 8-án három tagú Pénzügyi Bizottság (tagok: Kreitner István elnök, Hajdárné Molnár Elvira, Pósfai József) 
és az Igazgatási Bizottság elnöke került megválasztásra Varga László személyében. A tagok később kerültek 
megválasztásra. Döntés született a tagóvoda, az alsó tagozatos tagiskola és a művelődési ház 1991. január 1-től önállő 
önkormányzati intézményként történő működtetéséről. Klimó Mihály alpolgármester bejelentette, hogy tiszteletdíjra nem 
tart igényt.  
Dággal közös testületi ülésen, pályázat útján, megválasztásra került Dág, Úny Községek Körjegyzője, Tallósi Károly 
személyében. Az álláshelyre három pályázat érkezett. 
Az időközi polgármester választás két fordulós volt, mivel még volt érvényességi küszöb. A négy jelölt között a második 
forduló döntött. 1990. december 16-án a választópolgárok 32,9 %-ának döntése alapján, Pósfai János független jelölt 58 
szavazattal került megválasztásra. 1990. decedmber 20-i képviselő-testületi ülésen tette le a polgármesteri esküt. Ezen az 
ülésen döntés született arról is, hogy 1991. januárjától Úny községben állandó nyitvatartással működjön Dág, Úny 
Községek Körjegyzőségének Kirendeltsége, egy fő alkalmazottal.  
Az év végére teljes létszámában összeállt Úny község Képviselő-testülete, és kialakult intézményrendszere. A vihar elülni 
látszott, a lehetőség adott volt az építő munka megkezdésére. 
 
Tisztelt Olvasó!Tisztelt Olvasó!Tisztelt Olvasó!Tisztelt Olvasó!    

A közelmúlt történelmének írásba foglalása szerény személyemre maradt. A jegyzőkönyvi tényadatok 
felhasználása mellett probáltam, próbálom emlékeimet is beleszőni a krónikaírásba. Lehet, hogy van aki máskép 
élte meg az adott eseményeket, vagy másképp él az emlékeiben, ezért megtiszteltetésnek veszem, ha írásba 
foglalja ezeket, és hozzájárul, hogy megjelenjenek az Únyi Újságban. 

Tiszttelettel: Pósfai József polgármester 

 

Környezetünk védelmében 

Környezetünk védelme igen csak komplex feladat és 
kötelesség. Jó dolog az, hogy községünk polgárainak nagy 
többsége ezt tudja, és a maga módján óvja, védi és szépíti 
környezetét. 
Az is külön örvendetes, hogy Önkormányzatunk – szűkös 
anyagi forrásinak ellenére - kiemelt fontosságúnak tartja 
útjaink vízelvezető csatornáinak karbantartását, javítását, 
felújítását. 
Sajnos éppen ezek a kitisztított út menti csatornák válnak 
olykor brutálisan kulturálatlan cselekmények színtereivé. 
Bármennyire is szégyellni való, végül is ki kell mondani, 
hogy néhány lakosunk – erősen esős időben – beleengedi a 
portája előtti csatornába a fekáliával dúsított szennyvízét. 
Hogy milyen technikával teszi ezt (pl. búvárszivattyúval 
nyomatja fel az esőcsatornába, hogy onnan álcázottan 
folyjék ki) az teljesen mindegy. Az „eredmény” minden 
esetben lesújtó. Ilyenkor csukott ablakokon át is érezni a 
házakban az áthatoló bűzt. A tettes azon meggondolása 

pedig, hogy – ne legyünk kényesek - a víz úgyis mindent 
elmos, elvisz, persze nem igaz. Dehogy marad 
következmények nélkül a cselekmény: a szennyező anyag 
a csatornában valahol feldúsul, többnyire ott ahol az 
elfolyás akadályozva van. Ez különösen igaz a zárt – 
egyébként is nehezen tisztítható - fedett csatorna részekre, 
és a baj indul.  
Nem kell bizonygatni, hogy a különböző fertőzéseket 
kiváltó baktériumoknak milyen jó táptalaj a fekália. 
A lényeg az, hogy a környezet ilyen módon történő 
szennyezése súlyos vétség, amelyet a Környezetvédelmi 
Hatóság szigorúan, komolyan bírságol. Egy feljelentés 
esetén, amennyiben nem megnevezhető az elkövető, úgy 
akár az Önkormányzatunk is fizetésre kényszeríthető 
lenne, mivel a falu környezetért egyetemlegesen felelős.   
Azonban információink szerint községünk vezetése 
egyáltalában nem akar tétlen lenni - e nem új keletű - ügy 
rendbetételében. Valójában adottak az eszközök, 
jogosultságok. A tettesnek tudnia kell, hogy egy tanú 
mellett vett és lezárt legkisebb vízmintavételből is 

Olvasói levél 



    
    
                    6666                                                                                                                    ÚÚÚÚNYI NYI NYI NYI ÚÚÚÚJSÁGJSÁGJSÁGJSÁG    

  
 

egyértelműen kimutatható a szennyezettség! Tehát az 
elkövető igen nehéz helyzetbe kerül, úgy anyagilag, mint 
erkölcsileg. Jó lenne az, ha a jövőben ilyen bizonyítási 
eljárásra nem kerülne sor. A szóban forgó ügyben érintett 
utcák ugyan ismertek, de nevüket itt nem írjuk ki. 
Nehéz szívvel születik az ilyen feljegyzés, de nekem 
foglalkozási kötelességem is, tehát vállalom a vele járó 
ódiumot. Egyébként közös érdek és kérés környezetünk 

védelme. Óvjuk tehát környezetünket és ne tegyünk olyant, 
amit magunknak se kívánunk.  
 

Szabó Tibor 
Únyi lakos 

(Óbudai Egyetem  RKK 
Környezetmérnöki Int. ny. docense)

 

Ebben a tanévben 20 gyermek járt az óvodába. Ebből májusban 5-
en ballagtak, ők szeptemberben megkezdik az általános iskolai ta-
nulmányaikat.  
A ballagást május 27-én tartottuk meg. Illendően elbúcsúztattuk a 
leendő elsőseinket, akik kaptak egy kis útravalót a tarisznyájukba. 
Ezután megvendégeltük a gyermekeket tortával és üdítővel. A bal-
lagó óvodások szülei szintén készültek süteményekkel. 
 

Nagyon jól sikerült a gyermekhetünk is, amelyen érdekes progra-
mokkal kedveskedtünk a gyermekeknek:  
Nagy örömet okozott az „ovi-lovi”, ahol az óvodások kipróbálhat-
ták, milyen egy igazi lovon és pónin lovagolni. Mindez felejthetet-
len élményt nyújtott számukra. Bízunk benne, hogy szeptemberben 
indul „ovi-lovi” foglalkozás az óvodánkban. 
 Településünkön Varga László, aki két óvodásunk édesapja, ás-
ványkiállítást rendezett be, melyre óvodánk is ellátogatott. Külön-
böző érdekes ásványokkal ismerkedhettünk meg, amelyek nagyon 
tetszettek a kicsiknek. A kiállítás után bábszínházba mentünk. A 
kultúrházban adtak elő különböző népszerű meséket. A gyermekek 
örömmel vettek részt rajta.  
Egyik délelőtt az óvoda udvarán piknikeztünk. Leterítettünk a fű-

re pokrócokat és azon ülve fogyasztottuk el jóízűen a tízórait.  
A gyermekek izgatottan várták az arcfestést is. Az arcfestők kü-
lönböző kedvelt mesefigurákat festettek a kicsik arcára. Fényképek 
is készültek róluk. A gyermekek örömére bohóc is érkezett hozzánk, 
aki színvonalas műsorral szórakoztatott minket. Az arcfestésre és a 
bohócműsorra meghívtuk az iskolásokat is, akik örömmel jöttek át 
hozzánk. Hálából ők is meghívtak minket a gyermeknapjukra, ahol 
nagyon jó éreztük magunkat. Találkozhattunk itt egy igazi tűzol-
tóautóval is. A gyermekeknek nagy élményt nyújtott, amikor a tűz-
oltó bácsi megengedte, hogy mindenki kipróbálja, hogyan működik a 
slag, amivel oltani szokták a tüzet. 
Az óvoda július 18-tól augusztus 21-ig lesz zárva. Ez idő alatt fes-
tés és takarítás zajlik az épületben. Augusztus 22-étől sok szeretet-
tel várjuk a régi és a leendő óvodásainkat. 
 

A szünetre jó pihenést és élményekben gazdag időtöltést kívánunk: 

A tagóvoda dolgozói 
 

 

KezdKezdKezdKezdődik a vakáció…dik a vakáció…dik a vakáció…dik a vakáció…    

Már javában tart a nyári szünet a tanulók 
legnagyobb örömére, azonban a tanév utolsó két 
hónapjának eseményeit csak most van lehetőségünk 
megemlíteni. Vegyük sorra tehát, hogy milyen 
programokkal is zártuk az évet. 
Május 3-án rendeztük meg a Művelődési Házban 
anyák-napi ünnepségünket. A gyerekek vidám 
műsorral, virággal és saját kezükkel készített 
ajándékokkal köszönték meg az édesanyáknak, 
nagymamáknak a sok törődést és szeretetet. 
Május 4-én népmesemondó versenyt tartottunk, 
melyen a társulás iskoláinak nebulói mérték össze 
tudásukat. Jó élmény volt ez mindenki számára, 
szebbnél szebb népmeséket hallhattunk, a 
megmérettetés végén pedig lovaglásra is sor került a 
Carino Lovas S.E. jóvoltából. 
Május 7-én a „Fut-a-Dág” elnevezésű sportprogramon 
több tanulónk családjukkal együtt képviselte Únyt. 
Május 9-én ismét Dágra látogattunk, ahol a 
Történelmi Bajvívó Egyesület bemutatóját 
tekinthettük meg. A műsor végén a gyerekek 
kipróbálhatták a régi harci eszközöket. Ezt 

akadályverseny követte, minden állomáson különböző 
ügyességi feladatokat kellett végrehajtani.  
Május 20-án Budapestre látogattunk egy nagyszabású 
rendezvényre, mely a „Gyermeklánc a Parlament 
körül” nevet viselte. Az ország egész területéről 
érkeztek iskolák erre az alkalomra. Lehetőségünk volt 
megtekinteni az Országházban a koronázási 
ékszereket, majd ezt követően összekapcsolódott a 
gyermeklánc a rekordkísérlethez. 
Ugyanezen a napon jártuk körbe az Fővárosi Állat- és 
Növénykertet, a tanulók legnagyobb örömére. Az 
utazást tömegközlekedéssel, busszal, vonattal és 
metróval bonyolítottuk le, mely szintén az élményeket 
gazdagította. 
Május 25-én 4. osztályos tanulónk Országos 
Kompetenciamérésen vett részt. 
Május 31-én a Figurina Bábszínház előadását 
tekinthettük meg Únyon a Művelődési Házban. 
Június 8-án Gyermeknapot tartottunk az iskolában, 
melyre sok vendéget hívtunk meg. Az idő kezdetben 
nem kedvezett a kültéri programoknak, de a gyerekek 
lelkesedését ez nem befolyásolta. Megnézhettek egy 
igazi tűzoltóautót, kipróbálhatták a tűzoltófecskendőt, 
ülhettek rendőrautóban. A szülők is kivették a 

Óvodai hírek 

Iskolai hírek 
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részüket a munkából, velük kézműveskedtek és lepényt 
sütöttek a gyerekek.  
Június 14-én Esztergomban tettünk kirándulást, 
felszálltunk a városnéző kisvonatra, majd a Geoda 
Interaktív Ásványkiállítást tekintettük meg. 
Az idei tanév utolsó napja június 15-e volt. Ezt 
követően 16-án és 17-én nyári foglalkozást tartottunk, 
mely természetesen csak a játékról szólt. 17-én a 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat munkatársai 
tartottak játékos foglalkozást. 

Tanévzáró ünnepségünket és Lehoczki Andrea 4. 
osztályos tanuló ballagását június 18-án tartottuk. A 
gyerekek megkapták év végi bizonyítványukat, mely 
útmutató a következő tanévre.  
Természetesen az iskola dolgozói a szünetben sem 
tétlenkednek. Ezen a nyáron az iskola belseje újul meg, 
melyhez köszönjük az Önkormányzat támogatását. 
Mi, pedagógusok pedig készülünk az új tanévre, hogy 
a tanulás mellett ismét színes programokkal tegyük 
élvezetessé a következő évet.  
Augusztus végén ismét megrendezzük az 

„IskolakóstolóIskolakóstolóIskolakóstolóIskolakóstoló” nevű játékos foglalkozásunkat, melyre 
diákjainkat és szüleiket is szeretettel várjuk.  
    

IdIdIdIdőpontja: augusztus 30. 8pontja: augusztus 30. 8pontja: augusztus 30. 8pontja: augusztus 30. 800000000----1111111100000000. 
Tanévnyitó ünnepség: augusztus 31. 16Tanévnyitó ünnepség: augusztus 31. 16Tanévnyitó ünnepség: augusztus 31. 16Tanévnyitó ünnepség: augusztus 31. 1600000000    

ElsElsElsElső tanítási nap: szeptember 1. tanítási nap: szeptember 1. tanítási nap: szeptember 1. tanítási nap: szeptember 1.    
    

Köszönjük szépen a tanév folyamán kapott segítséget 
és támogatást az Únyi Önkormányzatnak, a 
szülőknek és mindenkinek, aki hozzájárult az idei 
tanév sikerességéhez. 

 
 

Veres Csilla: Kezdődik a vakáció 
 

Kezdődik a vakáció 
szőhetsz bátran terveket, 

iskolánkban nyár kisasszony 
bezárta a termeket. 

Pihenhet a leckefüzet, 
nem köt már a tanulás, 

felelések izgalmával 
vekker se kelt hat után. 

Száll a labda, vár a tábor, 
hűs vizével hív a tó, 

habjaiban megfürödni, 
versenyt úszni, jajj, de jó! 

Elköszön a pad, a kréta: 
jó nyaralást gyerekek! 

Szeptemberben kipihenten 
találkozunk veletek! 

 

Tisztelt Únyi Lakosok, Őstermelők és Gazdálkodók! 

Bár már sokan személyesen is ismernek, és a 
mezőgazdasági termeléssel foglalkozókkal állandó 
kapcsolatban állok, de  az Únyi Újságban most kaptam 
először lehetőséget a megszólalásra, ezért engedjék meg, 
hogy röviden bemutatkozzam: Bercsényi Sándor vagyok, a 
szomszédos Sárisápon lakom, és a Megyei Kormányhivatal 
alkalmazásában látom el a falugazdászi teendőket további 
hét település mellett Únyon is 2004 –óta. 
Péntekenként 8-tól 10-óráig tartok fogadóórát a 
polgármesteri hivatalban, de munkaidőben minden nap 
elérhetnek az alábbi telefonszámokon: 06-30/513-5885 ,06-
70/436-3319.  
A továbbiakban néhány olyan mezőgazdasággal 
kapcsolatos témában szeretnék tájékoztatást adni, ami 
talán többek érdeklődésére tarthat számot. 
A környékben április és május hónapban a kívánatosnál 
jóval kevesebb csapadék hullott, a tavaszi vetésű 
növényeknél (kukorica, napraforgó) már a fejlettségen is 
látszott a nedvesség hiánya. A bemosó csapadékot igénylő 
gyomirtó szerek sem hatottak megfelelően, ezért ismételt, 

nem tervezett kezeléseket kellett végrehajtani, ezek tovább 
növelték a termelés költségeit. A kalászosok esetében is 
komoly veszély volt, ha marad a szárazság és hirtelen 
beköszönt a nyári nagy meleg, korábban lesz az aratás a 
kényszerérés, a megszorult szemek miatt. Szerencsére a 
közvetlenül pünkösd után hullott nagyobb mennyiségű 
csapadék még időben érkezett. Térségünkben május 5-én 
és 6-án reggelre csökkent fagypont alá a hőmérséklet, a 
fagyzugosabb helyeken -3 fok is előfordult. A népi 
megfigyelések most is helytállónak bizonyultak, csak az 
idén egy héttel korábban érkeztek meg a fagyosszentek. A 
szőlő és gyümölcsös ültetvényekben az első szemlék utáni 
alaposabb vizsgálatoknál azért kiderült, jóval nagyobb a 
kár az előzetesen becsültnél.  Különösen a szilvánál 
jelentkezik majd nagy terméskiesés, de szinte minden 
gyümölcsféle károsodott. A kertekben a palánták és a 
korán vetett bab fagyott el. A fagy okozta tenyészidő 
lemaradást - azt, hogy visszavetette a növényeket a 
fejlődésben - némileg ellensúlyozhatjuk lombtrágyák 
alkalmazásával. Az idén nemcsak a fagy, de a betegségek 
és a kártevők is támadnak. A leginkább a kajszi és 
meggyfákat károsító, és az ágvégek száradását, mint 
legjellemzőbb tünetet okozó monília is megjelent, és nagy 

Falugazdász rovata 
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számban jelen vannak a szívogató, és növényi vírusokat 
terjesztő levéltetvek is. Egy dolog sajnos biztosra vehető: a 
terméscsökkenések miatt az idén jelentősen drágulni 
fognak a gyümölcsök. 
A Németországban kirobbant járvány következtében nagy 
károk érték a magyar zöldségtermelőket is. Jelentős 
mennyiségű eladatlan zöldséget, főleg uborkát kellett 
megsemmisíteni. Amit le kell szögezni ezzel 
összefüggésben: a magyarországi hatósági ellenőrzések 
ezúttal is azt bizonyították: a hazai termelésű zöldségek és 
gyümölcsök jó minőségűek, biztonsággal fogyaszthatók.   
Az utóbbi időszak egyik aktuálissá váló és a  
mezőgazdasági termelőket érintő problémájára szeretném 
felhívni a figyelmet, ez  pedig a földhasználati bejelentések 
rendezetlensége. Az egy hektárnál nagyobb területet 

művelők kötelezettek a jelentésre a területileg illetékes 
földhivatal felé. Mulasztás esetén a bírság a föld 
aranykorona értékének ezerszerese. Ha a földhasználó 
egyben tulajdonos is, a bejelentést akkor is meg kell tenni. 
Végül fontos információként meg szeretném említeni, hogy 
indul az Agrár-Széchenyi Kártya program. Ennek 
keretében 20 milliárd Ft forráshoz juthatnak az 
agrárágazatban működő vállalkozások, őstermelők és 
családi gazdaságok. A szabad felhasználású hitel összege 
minimum 500 ezer, maximum 25 millió Ft lehet. 
Futamideje három év. 
 
Sárisáp 2011. 07. 07. 

Bercsényi Sándor  
              falugazdász 

 
 

 

Úny Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
II. negyedéves ülései 

 

I. ülés: 2011. május 04.  
Napirend: 
1.) Dorog Város Rendőrkapitánysága helyi körzeti 
megbízottjának beszámolója Úny Község 2010. évi 
közbiztonsági helyzetéről 
Előadó: Mielec Péter rendőr őrnagy 
2.) A Dorog Térségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
elmúlt éves tevékenységének értékelése 
Előadó: Dr. Némethy Józsefné intézményvezető  
3.) Beszámoló a jegyzői gyámhatósági tevékenységről  
Előadó: Kovács Gyuláné körjegyző 
4.) A közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelet 
Előadó: Kovács Gyuláné körjegyző 
5.) Az SZMSZ módosítása 
Előadó: Kovács Gyuláné körjegyző 
6.) A szociális rendelet módosítása 
Előadó: Kovács Gyuláné körjegyző 
7.) A Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási 
Társulás által a KEOP-1.1.1./09-11 (korábban KEOP-2009-
1.1.1.) konstrukcióban benyújtandó pályázathoz szükséges 
jóváhagyó határozatok elfogadása 
Előadó: Pósfai József polgármester 
8.) A társult oktatási intézmények vezetői (igazgatói) helyeire 
beérkezett pályázatok véleményezése 

Előadó: Pósfai József polgármester 
9.) Közterületen kóborló élő állatok befogásáról szóló ajánlat 
megvitatása 
Előadó: Pósfai József polgármester 
10.) Egyebek  
 
II. ülés: 2011. június 01. 
Napirend: 
1.) A Dorog és Térsége Szociális Alapellátó Szolgálat Únyi 
Telephelyén, 2010. évben végzett szakmai munka értékelése. 
Előadó: Bednanits Józsefné telephely-vezető 
2.) Beszámoló a Csolnok és környéke Közoktatási 
Intézményfenntartó Társulás elmúlt éves tevékenységéről 
Előadó: Pósfai József polgármester 
3.) Anyakönyvi rendelet  
Előadó: Kovács Gyuláné körjegyző 
4.) Egyebek 
 
III. ülés: 2011. július 6. 
Napirend: 
1.) Az Únyi Tagóvoda-vezető beszámolója a 2010-2011. tanév 
munkájáról, eredményeiről 
Előadó: Reiser Éva  tagóvodavezető  
2.) Az Únyi Tagiskola vezetőjének beszámolója a 2010-2011. 
tanév oktatási munkájáról 
Előadó: Csánkné Köves Gabriella tagiskola-vezető 
3.)  Egyebek 

 

 

 

Közbiztonság, közrend 2010. 

Úny község a Dorogi Rendőrkapitányság működési területéhez tartozik. 2009. 04. 01-től Nagy Tamás r. tzls. került 
megbízásra e területek körzeti megbízottjának úgy, hogy a szomszédos kmb-vel (Csolnok település) – egy korábbi 
intézkedés eredményeként - közösen látták el a vizsgált időszakban 4 település ellenőrzését. Ezáltal gyakrabban jelent 
meg a településen a járőrszolgálaton felül rendőr. 
Az elmúlt évben a helyi körzeti megbízott munkájával kapcsolatban panasz, kifogás nem érkezett sem állampolgártól, 
sem más hatóságtól. 2010. évben a korábbi időszakhoz képest gyakoribb volt Úny településen a rendőri jelenlét.  
A település lakosainak jogkövetését vizsgálva megállapítható, hogy a Dorogi Rendőrkapitányság beosztottai 2007-ben 4 
esetben, 2008-ban 3 alkalommal, 2009-ben 7 és 2010-ben 10 fő únyi lakossal szemben kezdeményeztek szabálysértési-
közigazgatási eljárást. A számok alapján úgy tűnhet, hogy romlott a településen a közlekedési morál, azonban ez a 
fokozottabb rendőri jelenlétnek volt inkább köszönhető.  
A közlekedésbiztonsági helyzetről elmondható, hogy Úny településen 2007 évben 1 súlyos és 2 könnyű, 2008-ban 1 
súlyos és 1 könnyű és 2009-ben 1 könnyű és tavaly 2 súlyos sérüléssel járó közlekedési baleset történt. 
A személyi sérülés nélküli, anyagi káros közlekedési baleset miatt 2007-ben 2, 2008-ban 1, 2009-ben 2 és a tavalyi évben 
2 esetben kellett intézkednünk a településen. Mivel az ilyen jellegű baleseteknél nem szükséges a rendőrség értesítése, 

Testületi Tallózó 
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ezért a látenciát figyelembe véve több anyagi káros közlekedési baleset is bekövetkezhetett, amiről a rendőrség nem 
szerzett tudomást.  
A Dorogi Rendőrkapitányság beosztottai 2010-ben 3 fő únyi lakossal szemben hajtottak végre személyes szabadságot 
korlátozó intézkedést.   

Úny Község közigazgatási területén 2010-ben 17 bűncselekmény történt a következő megoszlásban: 

Bűncselekmények alakulása: 2006. 2007. 2008. 2009. 2010. 

Vagyon elleni: 16 14 9 20 15 
Személy elleni: 2 1 4 1 1 
Erőszakos, garázda jellegű: - 1 3 5 - 
Magánlak-sértés: 1 - - - - 
Közlekedési: 1 3 3 - 1 
Úny község összesen: 20 19 19 26 17 
Dorogi Rk. illetékességi területén: 1398 1109 774 1006 1257 

 

Úny község közbiztonsága mind a bűnügyi, mind a közlekedésbiztonsági adatokat figyelembe véve megfelelőnek 
értékelhető. A körzeti megbízott feladata ellátására alkalmas, feladatait az elvárásoknak megfelelően végezte a megbízása 
óta eltelt időszakban. A Rendőrség, és azon belül kapitányságunk 2011. év kiemelt feladatai az eddig elért eredmények 
megtartása és lehetőségekhez képest javítása, a közterületi rendőri jelenlét fokozása a megerősítő erők gyakoribb 
bevonásával. 
 

 

Tisztelt Ebtulajdonosok! 

Úny Község Önkormányzata az Alpha-Vet Állatgyógyászati Kft-vel, címük: 8000 Székesfehérvár, 
Homoksor 7., telefon: 06-30-2158100 (a továbbiakban: Szolgáltató) szerződést kötött gyepmesteri-
állatmentési tevékenység ellátására. 
Tájékoztatjuk, hogy a Szolgáltató Úny község közigazgatási területéről havonta legalább egyszer, az 
önkormányzat külön kérésére havonta többször is összegyűjti és elszállítja a bejelentett és szabadon 
kóborló, illetve a sérült kutyákat.  
A tulajdonos 14 napon belül viheti el a Szolgáltató menhelyéről a kutyát, az alábbi feltételekkel: 
- Úny Község Önkormányzatánál (Úny, Kossuth Lajos u. 2.) a tulajdonosnak írásban nyilatkoznia kell a 
tulajdonosi jogviszonyról; 
- Be kell fizetni az önkormányzat számlájára a befogott eb ellátási díját, ami 14 napra 4.000 Ft, a 
kutyabefogás 1.600 Ft díját, a bódítószer 3.800 Ft-os árát és az alkalmi kiszállás 14.000 Ft díját, összesen 23 
400 Ft-ot; 
- Be kell mutatni az érvényes oltási könyvet. Ha a kötelező védőoltást a tulajdonos nem tudja igazolni, a 
kutyát a menhelyen beoltják, aminek az árát ugyancsak meg kell téríteni. 

Fentiek alapján kérünk minden állattartót, hogy fokozottan figyeljenek arra, kutyáik ne tudjanak 
közterületre kijutni.  

Kovács Gyuláné körjegyző 
 

 

 

Felhívás! 

Úny község Önkormányzatának nyilvántartásában csak azoknak a házassági adatai vannak nyilvántartva, 
akik Úny községben tartották, tartják polgári esküvőjüket. Így anyakönyvi rovatunkban eddig csak Őket 
tudtuk köszönteni házasságuk és 25. illetve 50. házassági évfordulójuk alkalmából. 
Úgy gondoljuk, hogy napjainkban már többen vannak azok, akik nem a helyi esküvőt választották, 
választják. Ahhoz hogy Őket  is köszönteni tudjuk kérjük jelezzék ilyen irányú igényüket az önkormányzat 
hivatalában. A köszöntő megjelenése természetesen ingyenes. 
 

 

 


